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La reforma laboral perjudica els treballadors i treballadores de
les Illes Balears, les dones i els joves 
 

La coalici´nacionalista i ecosocialista es mostra d’acord amb alguns aspectes de la reforma com:

- El dret  a la jubilació anticipada pels treballadors autònoms. Que a partir  d’ara podran jubilar-se als 61 anys amb els
coeficients reductors  pertinents.

- Que  es consignin 9 mesos de cotització per fill, fins un màxim de 2 anys.  Serà aplicable a totes les dones que sol·licitin
excedència per tenir  cura dels seus fills o filles. Tot i que es considera un avanç que es  cotitzi a la seguretat social pels
períodes de cura, no es veu raonable  que es limiti a 2 anys, s’hauria de cotitzar per fill nascut.

-  Que es revisi el catàleg de professions penoses per poder jubilar-se  abans dels 67 anys. Necessàriament s’hauran
d’incorporar treballadors i  treballadores d’hoteleria com per exemple les cambreres de pis, persones  que treballen a
residències mobilitzant persones majors, etc.

- Que els becaris puguin cotitzar dos anys.

Totes  aquestes novetats estan subjectes a reglamentacions posteriors. Els  partits que formen la coalició electoral
Psm-Iniciativaverds estarem  atens a l’elaboració d’aquests reglaments.

En canvi, expressem el nostre desacord amb:

-          L’ampliació de l’edat de jubilació passant dels 65 als 67 anys.

-          L’ampliació del anys per calcular la base reguladora que determinarà la quantia de les pensions, passant de 15 a 25
anys.

-          L’ampliació de 30 a 37 anys per cobrar el 100% del total de la base reguladora que pugui correspondre.
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Aquestes  tres mesures, especialment les dues darreres, van directament a reduir  la quantia de la pensió de jubilació i
perjudiquen de forma molt directe  a:

-           Els treballadors de les Illes Balears , especialment al sectors dels fixos discontinus i treballadors  estacionals  tant
característica de la nostra economia . Si actualment les pensions a  les Illes Balears són un 9% manco que la mitjana de
l’Estat amb aquesta  reforma es veurà incrementada encara més.

-          A  les dones, que encara no han aconseguit igualar les taxes d’ocupació  amb els homes, tenen major índex de
precarietat i de contractes  temporals, i salaris desiguals pel mateix treball. S’ha de complir  l’article 19 de la llei de igualtat
que obliga a informe perceptiu  d’impacte de gènere.

-          Als  joves que s’incorporaran a un mercat laboral en precari, amb cada  vegada manco feina fitxa i amb un nivell de
formació (en el qual han  d’invertir temps) més exigent ,la qual cosa retardarà la seva  incorporació al món laboral.
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PSM-INICIATIVAVERDS reclama responsabilitat al govern
espanyol per garantir una renda mínima de ciutadania
 

El PSM-Entesa Nacionalista i INICIATIVAVERS considera “molt perillosa” la falta d’estratègia del govern espanyol en
matèria de serveis socials i protecció laboral. Així critica la manca de rumb en les decisions que s’han pres en els darrers
mesos en relació a les ajudes a les persones aturades de llarga duració (PRODI). Des del passat mes de juliol, primer va
anunciar una pròrroga, per més tard decidir la retirada de les ajudes, fins que aquest mes de gener anuncia que canvi els 426
euros per 350 euros amb la condició de rebre formació.

“Aquests fets posen en evidència la manca de responsabilitat i capacitat de decisió del govern espanyol”. Fina Santiago,
consellera d’Afers Socials del Govern i candidata de la coalició PSM-INICIATIVAVERDS al Parlament, considera urgent i
necessari actuar amb previsió i sent conscient que està en joc l’estat del benestar i la subsistència de milers de famílies a les
Balears.

Per això, junt amb Biel Barceló, secretari general del PSM-EN i candidat de la coalició a la presidència del Govern, ha
presentat les demandes “urgents i imprescindibles” per afrontar l’augment de la demanda de serveis socials a les illes, ja que
aquests 350 euros “no permetran ni a la meitat de les persones que ho necessiten accedir a aquestes ajudes”.

“Les persones han de ser la prioritat”

“S’han de mantenir les ajudes als aturats de llarga durada i convocar una mesa sectorial de Serveis Socials on els comunitats
autònomes puguem negociar amb el govern espanyol el finançament d’una renda mínima de ciutadania”. Santiago, ha
recordat durant la compareixença pública avui, que la situació de les famílies sense recursos està en un nivell de risc alt de no
subsistència.

“És responsabilitat del govern espanyol” assegurar a totes aquelles persones que estiguin en una situació de vulnerabilitat,
una renda mínima perquè puguin cobrir les necessitats bàsiques. Santiago ha incidit en la greu contradicció de l’executiu
espanyol en aquesta matèria ja que per una banda no té competències en Serveis Socials, mentre pren decisions que agreugen
la demanda de serveis bàsics. Això al mateix temps que anuncia la disponibilitat de fins a 20 mil milions d’euros per sanejar
el sector financer. “Si hi ha doblers per a les caixes, hi ha d’haver doblers per als més desafavorits”.

Mesures per augmentar els ingressos públics

Biel Barceló, a més, ha insistit en la necessitat de situar les persones més dèbils, les famílies, a l’epicentre de les decisions
polítiques en matèria laboral i social. Barceló, a més, ha detallat algunes propostes complementàries per pal·liar aquesta
situació com és la lluita contra l’economia submergida, que ara per ara suposa el 23% del PIB, és a dir, que amb la declaració
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d’aquests fraus l’estat podria tenir uns ingressos fiscals de fins a 90 mil milions d’euros.

A més, també ha proposat introduir trams a l’IRPF per les rendes més altes (a partir de 60 mil euros, l’aplicació d’un 45%
de retenció, i per a les rendes de més de 120.000 euros un 50%). Una mesura que permetria ingressar a les arques públiques
fins a 2.500 milions d’euros. La recuperació de l’impost de Patrimoni suposaria, també, ingressar prop de 2.100 milions
d’euros, “una quantitat que s’aproxima molt als doblers que el govern espanyol es va estalviar amb la congelació de les
pensions”.

Sistema de caixes

“No estam d’acord amb la darrera proposta de reforma del sistema financer del govern espanyol”. Així de contundent s’ha
mostrat el candidat de la coalició al reconèixer dins aquest plantejament estatal una estratègia del sector banquer per eliminar
la competència que suposen les caixes, obligar-les a cotitzar a la Borsa i que, per tant, puguin ser adquirides, per exemple,
pels bancs.

“Les caixes compleixen amb una funció social i compten amb una representació democràtica, fets que no es poden obviar ni
eliminar”. Biel Barceló ha lamentat que, en un primer moment, s’obligués a les caixes a fusionar-se, i ara en una segona fase,
se les obligui a presentar el comptes en un termini massa curt de temps per valorar el seu funcionament i la rendibilitat de les
operacions de fusió.
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El PSM-EN proposa a la resta de partits un acord preelectoral
per la transparència i l’austeritat
 

El PSM-Entesa Nacionalista ha fet avui una proposta oberta a la resta de partits polítics amb representació
parlamentària per tal d’acordar un compromís per a la implantació progressiva d’una reforma en profunditat de
l’estructura institucional i burocràtica del país, que hauria de comportar l’aprofundiment en la tasca iniciada durant
aquesta legislatura per simplificar aquesta estructura i fer-la més transparent, i procurar una reducció significativa
de càrrecs públics. Aquesta proposta ha estat aprovada en la reunió del Consell de Direcció Política dels nacionalistes,
celebrada avui a Inca.

El secretari general del PSM-EN, Biel Barceló, que ha comparegut davant els mitjans de comunicació, considera que “en
l’actual situació de crisi econòmica i social, i de dèficit públic de les administracions públiques, calen mesures valentes i
ambicioses per reduir el dèficit públic i sostenir i millorar les polítiques públiques que mantenen l’estat del benestar i
estimulen la recuperació econòmica”.

Barceló afirma que aquestes mesures “han de començar per aplicar la transparència i l’honestedat en la pràctica
política, tot desterrant les pràctiques corruptes i clientelars que han imperat en aquest país quan la dreta ha
governat”. I ha llençat la proposta per un compromís de totes les forces polítiques per completar l’estructura institucional
prevista en l’Estatut, tot enfortint els nivells local i insular i aprimant l’estructura administrativa i burocràtica de la
Comunitat Autònoma, de manera que es pugui reduir de manera significativa el nombre d’alts càrrecs de l’Administració. La
proposta inclou la supressió de les duplicitats polítiques i administratives, i té com a objectiu incrementar l’eficiència
del sector públic del país.

El dirigent nacionalista considera que “si aquest compromís és assumit pel conjunt de forces polítiques del país cobrarà molta
credibilitat i contribuiria a evitar que la propera campanya electoral abundi en el descrèdit de la gestió política”.

Biel Barceló ha recordat que al llarg de la present legislatura l’actual Govern de Pacte ja ha començat aquesta tasca, ja
que s’han suprimit més d'un centenar de càrrecs de designació política. A més, l’entrada en vigor de la llei del sector públic
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implicarà també una disminució. “En concret, en les conselleries dirigides pel PSM-EN i per INICIATIVAVERDS s’han
suprimit una desena de consorcis, fundacions i empreses públiques i, per exemple, l’assumpció de la Conselleria de Medi
Ambient va comportar la supressió del 50% d’alts càrrecs”. Barceló també recorda l’acord de reduir els sous polítics entre
un 5 i 10% (sous que estaven congelats des de l’any 2008).

El secretari general del PSM-EN ha afirmat que “la complicada situació actual recomana continuar per aquest camí, tot
augmentant l’abast i l’ambició de les mesures, i fer-ho amb la tranquil·litat i la seguretat que donen el consens polític i la
perspectiva de comptar amb una legislatura per endavant”.

Els nacionalistes insisteixen que la proposta s’ha d’emmarcar en una reestructuració institucional i burocràtica que afecti el
repartiment de competències i l’eficiència de la funció pública. El PSM-EN aposta per l’administració única, la subsidiarietat
i el principi democràtic, amb un alt protagonisme dels consells com a institució de referència a cada illa, els ajuntaments com
als més propers al ciutadà, i reduir el nombre d’ens públics.

El PSM-EN també ha reiterat avui el seu compromís amb l’autogovern i amb l’estat del benestar, i denuncia els intents
d’afeblir-los sota l’excusa de la crisi econòmica.

D'altra banda, Biel Barceló ha fet declaracions als mitjans de comunicació sobre la coalició PSM-INICIATIVAVERDS i
sobre les converses per incorporar altres formacions polítiques:
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Sampol proposa suprimir les diputacions per eliminar despesa
pública
 

  

El PSM-Entesa Nacionalista aposta per la racionalització de l’administració i l’aplicació de mesures que previnguin el frau
fiscal i en conseqüència l’empobriment de les arques públiques. Per tant, el senador nacionalista, Pere Sampol, ha registrat
aquest dilluns un paquet d’esmenes a la Llei d’Economia Sostenible que la setmana vinent iniciarà el seu tràmit al Senat.

“Proposam la mesura més ambiciosa per reduir la despesa pública: eliminar totes les diputacions provincials de l’estat
espanyol, i per tant equiparar el nombre de províncies amb el de comunitats autònomes”. Sampol ha registrat un esmena
perquè el govern espanyol impulsi un projecte de llei orgànica per establir una nova divisió provincial amb l’objectiu
d’evitar duplicitats administratives i racionalitzar la despesa pública.

Biel Barceló, per la seva banda,  durant la compareixença davant els mitjans, ha recordat que un dels objectius estratègics
dels nacionalistes és l’enfortiment del sector públic a través de l’aplicació de mesures que bloquegin les activitats
fraudulentes, tal i com ja va apuntar el partit durant el darrer Consell de Direcció Política, celebrat el passat dissabte a Inca.

D’altra banda, el senador nacionalista proposa incloure dins la Llei d’Economia Sostenible “una limitació dràstica”, en
paraules del senador del PSM-EN, de la remuneració dels consellers i alts directius d’empreses i societats que no podrà
excedir de la quantitat equivalent a cinquanta vegades el salari mínim interprofessional.

“Si aconseguíssim fer aflorar l’economia submergida s’acabaria la crisi econòmica i les institucions tornarien a disposar de
la liquiditat perduda”. Pere Sampol es mostra així de contundent arran de l’esmena que ha registrat sobre l’existència gairebé
normalitzada i continuada del frau, que situa entre el 20 i el 25 % del PIB el nivell de frau fiscal i economia submergida.

En el mateix sentit, Sampol proposa mesures per lluitar contra els paradisos fiscals i les exempcions de les que gaudeixen
persones i entitats situades en països o territoris considerats paradisos fiscals.

Pel que fa a les petites i mitjanes empreses, el senador nacionalista considera de justícia que les empreses de reduïda
dimensió o els treballadors autònoms puguin efectuar el pagament dels impostos de societats en el moment del cobrament
dels imports rebuts. “La morositat de les pimes s’agreuja amb aquest sistema de retribució dels impostos que afavoreix
l’empresa morosa i castiga la proveïdora”.

A més, Sampol proposa eliminar certs anacronismes com els privilegis derivats dels títols nobiliaris que encara existeixen
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“per evitar més càrregues innecessàries a l’administració pública”. 

Està previst que la llei iniciï el tràmit al Senat el proper dimarts 1 de febrer, a través de la comissió d’Economia, a la qual
pertany Sampol, per després sigui debatuda en sessió plenària a partir del dia 8 del mateix mes.
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El PSM-EN de Marratxí rebutja la gestió de Bauzà per
"malbaratadora i irresponsable"
 

  

El PSM-Entesa Nacionalista de Marratxí votarà demà dimarts en contra dels pressupostos del municipi per a l’any 2011. Està
previst que durant la sessió plenària de demà l’equip de govern municipal dugui a debat els comptes previstos per al proper
curs econòmic.

El portaveu del grup municipal del PSM-EN a l’Ajuntament de Marratxí, Joan Francesc Canyelles, considera
“irresponsable” la mala gestió econòmica duta a terme pel consistori, mentre el batle, també president dels populars de les
illes, es mostra incompetent per aplicar les mesures d’austeritat a Marratxí que, en canvi, sí proclama i defensa en altres
àmbits.

Canyelles mostra la seva preocupació per la mala gestió econòmica de l’equip de govern i lamenta que aquest, no tengui
voluntat d'aplicar mesures d'austeritat i reduir càrrecs de confiança i dedicacions exclusives que ajudin a corregir  la difícil
situació econòmica de l'ajuntament.

“És incoherent i malbaratador que hi hagi fins a 14 càrrec de confiança i 6 regidors amb dedicació exclusiva”. Cal recordar
que José Ramon Bauzà va rebutjar l’aplicació de mesures per reduir el dèficit municipal -xifrat amb 6,7 milions d'euros el
2009- i proposades pel regidor del PSM, com per exemple l’eliminació d’un 25 % dels càrrecs de confiança, mentre ell
mateix i el seu partit les defensaven com a oposició per a l’Ajuntament de Palma.
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Joan Francesc Canyelles rebutja frontalment la consideració de “dedicació exclusiva” del sou del batle. Els nacionalistes
entenen que, des que va ser nomenat com a president del PP (el passat mes de setembre de 2009), els marratxiners estan
pagant amb doblers públics la seva dedicació al partit Popular.

Com a batle, Bauzá té dedicació exclusiva de 65.000 € bruts anuals per desenvolupar la seva feina amb exclusivitat a
l’Ajuntament de Marratxí, al servei dels marratxiners i marratxineres. D’aquesta dedicació exclusiva del batle se’n fan a
càrrec dels pressuposts del propi Ajuntament, i en conseqüència és pagada per tots els ciutadans de Marratxí. Des del
PSM-EN addueixen que, només va a l'Ajuntament un cop per setmana (si l'agenda ho permet).

Al mateix temps, Canyelles afirma que "és injust que els ciutadans de Marratxí, de tots els colors polítics, paguem la
dedicació exclusiva del batle perquè aquest es dediqui de forma partidista al PP de Balears". El regidor nacionalista recorda
que a principis del passat 2010 el grup municipal del PSM va presentar una moció per tal que el batle renunciés a la dedicació
exclusiva i delegés en altres regidors les seves funcions. Una moció va ser rebutjada per la majoria conservadora.

A més, el PSM de Marratxí mostra, una vegada més, el seu rebuig a l’exagerada pujada dels impostos aprovada per l’Equip
de Govern (PP) – IBI urbana i rustica un 47% i l’impost de circulació un 25 % - aprovada el 2008, i que encara desestabilitza
i agreuge les dificultats econòmiques de les famílies marratxineres.
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Antoni Verger critica que les propostes electorals de Rodríguez 
 

El secretari general del PSM a Palma, Antoni Verger, ha criticat que les propostes electorals realitzades en les últimes
setmanes pel president de la Junta Local del PP de Palma, José María Rodríguez, "hipotequen molt" el perfil del candidat
d'aquest partit a l'Ajuntament de la capital balear, Mateu Isern.

En declaracions a Europa Press, Verger ha augurat que Isern estarà "molt condicionat" per Rodríguez, que "controla
totalment el PP de Palma", de manera que, al seu judici, al candidat popular només l'espera la "involució absoluta en tot un
seguit de canvis que hi ha hagut a la ciutat en aquests quatre anys de pacte de progrés, que s'haurien de consolidar ".

Així, ha recordat que el mateix Rodríguez ja ha anunciat que si el PP arriba a governar a Palma, "traurà el carril bici,
s'esfondrarà l'edifici de Gesa, renunciarà al projecte del tramvia i ampliarà el Metro, que és quatre vegades més car, alhora
que permetrà de nou la circulació de vehicles pel carrer Blanquerna ".

"Palma necessita polítiques modernes, per fer una ciutat més amable i amb més eixos cívics", ha recalcat, i alhora ha destacat
que amb l'equip de Govern d'Aina Calvo, "les voreres han crescut, hi ha més espai per als vianants i la bicicleta té un espai ".
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Rafel Sedano: “Calvià ha de potenciar els seus valors culturals i
patrimonials per oferir una alternativa la turisme de sol i platja”
 

L’agrupació del PSM-Entesa Nacionalista de Calvià proposa la creació d’un Museu Marítim i la creació d’un centre
d’interpretació de la Prehistòria i dels elements etnològics amb els què compta el municipi. El candidat a la batlia, Rafel
Sedano, aposta per la singularització dels atractius culturals turístics de Calvià a través d’aquestes propostes més
econòmiques i amb possibilitats de crear alternatives a l’oferta obsoleta.  

“Una destinació turística madura com la nostra necessita idees i propostes innovadores que permetin promocionar la
personalitat pròpia i exportar una oferta singular”. En aquest sentit, el PSM-EN de Calvià considera una oportunitat
immillorable l’existència de restes arqueològiques de gran valor.

Calvià reuneix totes les condicions per tenir un museu sobre el període talaiòtic: un gran nombre de jaciments i material
arqueològic dispersat. Aquest museu serviria de nou model per gestionar el patrimoni arqueològic de què disposam i també
serviria, juntament amb la creació d’un recinte per exposar elements etnològics, com a oferta singular per desestacionalitzar
el turisme de temporada. Aquestes exposicions permanents servirien també per protegir, divulgar i gestionar l’enorme
riquesa arqueològica del municipi.

“El municipi no necessita incrementar la seva oferta de serveis ja existents, perquè Calvià ja té prou oferta d’equipaments
esportius, públics i privats, ni tampoc necessita incrementar l’oferta comercial que acompanyarà el macroprojecte museístic
de Portals Nous”. El líder nacionalista calvianer considera que aquesta sobredimensió dels projectes només perjudicarà
l’oferta actual existent. La nostra illa ja té prou oferta d’exposició d’art contemporani; els dos museus March i Es Baluart, o
la mateixa obra exposada a la Fundació  Miró, ho demostren; sense comptar les exposicions itinerants que cada temporada
ens arriben s’exposen a galeries privades o centres públics.

Segons Rafel Sedano, crear noves infraestructures que tenguin com a referent altres ofertes de característiques similars, tal i
com defensa el batle Carlos Delgado, com són el museu Guggeenheim de Bilbao o la  Ciutat de les Arts i de les Ciències de
València “és tudar recursos i perdre oportunitats de promocionar una oferta diferenciada que serveixi de reclam a un turisme
interessat en les característiques locals.”

Calvià té quaranta-cinc hectàrees de jaciments que conformen el Parc Arqueològic del Puig de Sa Morisca, on s’hi troben sis
elements que evidencien l’ocupació talaiòtica (Son Fornés, Turo de Ses Abelles, Son Miralles...) a més del Túmul de Son
Ferrer i Naveta Alemany. Hi ha estructures suficients per fer un itinerari que necessita un centre d’exposició, interpretació,
gestió del parc i activitats turístico-culturals i difusió. La zona de Ponent de Mallorca podria convertir-se també en un nucli
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de recepció d’escolars de tota l’illa amb activitats didàctico-educatives. Aquesta promoció, a més, generaria més llocs de
feina en comparació a l’exposició d’art contemporani.

El PSM-EN de Calvià vol recordar, finalment, que les administracions, per llei, tenen l’obligació de conservar i tenir cura del
patrimoni i que hem reivindicat la necessitat de crear un Museu Màrítim, que seria una oferta específica a Mallorca, i la
conveniència de crear un museu etnològic, tot com a oferta de qualitat turística singular.
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El PSM i INICIATIVAVERDS proposen racionalitzar els
mitjans audiovisuals públics i rebutgen la supressió de RTVM
 

  

El  PSM-Entesa Nacionalista i INICIATIVAVERDS consideren necessària la  racionalització dels ens públics de Radio i
Televisió de Mallorca i IB3  per seguir oferint una oferta audiovisual pública de qualitat. El  candidat al Consell de Mallorca
de la coalició, Joan Font, assegura que  la integració de les estructures dels dos ens públics permetria donar  coherència al
model audiovisual, ja que es maximitzaria la rendibilitat  tant de la professionalitat dels seus treballadors com els continguts i 
els mitjans tècnics i humans.

Es  tracta d’una proposta defensada per les dues formacions per tal  d’oferir una resposta en temps de dificultats
econòmiques, però sense  valorar com a possible la supressió de cap dels dos ens. Font assegura  que seria “una
irresponsabilitat plantejar, com fa el PP, l’acomiadament  del treballadors de Televisió de Mallorca per engreixar les llistes
de  l’atur i eliminar l’oferta audiovisual de proximitat”.

Els  nacionalistes i ecosocialistes consideren imprescindible afrontar la  realitat de la crisi econòmica amb propostes
constructives que permetin  aprofitar els valors i les sinèrgies existents per oferir solucions en  positiu. En qualsevol cas, la
proposta de la coalició va dirigida a la  racionalització de les despeses que suposaria la integració de les  estructures dels ens
públics, sempre amb l’objectiu de mantenir un model  audiovisual que combini la cohesió de les Illes Balears i una oferta de 
continguts de proximitat, arrelada a la realitat de cadascuna de les  illes. Un model que també ha d’incloure necessàriament
l’aposta per  estimular i dinamitzar el teixit productiu del sector audiovisual de les  Illes Balears.
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PSM-INICIATIVAVERDS i APAIB coincideixen en rebutjar el
tancament de radiotelevisions públiques
 

  

Els candidats de la coalició PSM-INICIATIVAVERDS s’han reunit avui amb representants de l’Associació de Productores
Audiovisuals de les Illes Balears (APAIB), per tal d’analitzar la situació de la indústria audiovisual del país. Per part de la
coalició hi han assistit Biel Barceló, candidat a la presidència del Govern, Antoni Verger, candidat a la batlia de Palma, i el
diputat ecosocialista Miquel Àngel Llauger. Per part de l’APAIB hi ha assistit el president, Jaume Rodríguez, amb altres
membres de la Junta Directiva.

La coalició PSM-INICIATIVAVERDS i l’APAIB han coincidit en la necessitat de donar suport des dels poders públics a la
indústria audiovisual de les Illes Balears, com una aposta per la diversificació econòmica en un context de canvi de model
econòmic.

D’altra banda, la coalició nacionalista i ecosocialista i l’APAIB han afirmat la necessitat de donar suport a les
radiotelevisions públiques com a motors de la indústria audiovisuals, i rebutgen el tancament de RTVM, tal i com proposa el
Partit Popular. Biel Barceló i Jaume Rodríguez han coincidit que cal racionalitzar la despesa i el funcionament dels ens
audiovisuals públics, “però mai tancar-los”.

Altres elements en què PSM-INICIATIVAVERDS i APAIB coincideixen és en la necessitat de coordinar els recursos
existents que les administracions públiques destinen a projectes audiovisuals, així com el suport a la Balears Film Comission.
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PSM i INDI volen destinar a Finestra al Sud els 12.300 euros que
estalvien a l'Ajuntament amb la renuncia a la seva dedicació
parcial
 

 Els grups municipals del PSM i dels Independents d'Inca volen que  els 12.300 euros que han estalviat a l’Ajuntament
d’Inca en l'exercici  pressupostari de l'any 2010 per haver renunciat a la seva dedicació  parcial comuna es destinin a l'entitat
inquera de comerç just Finestra  al Sud. En aquest sentit, ambdues formacions han presentat una moció  conjunta que serà
debatuda al plenari que ha de celebrar-se divendres.

Cal tenir present que, en dues ocasions anterior, PSM i INDI ja  presentaren mocions similars que foren aprovades amb els 3
vots  favorables dels regidors del PSM i Independents d'Inca, i l'abstenció  dels grups municipals del PP i del PSOE. Així,
l'any 2008, es demanà que  aquests diners fossin destinats al menjador social i, l'any 2009, la  proposta va ser fer aquesta
aportació al Fons Mallorquí de Solidaritat i  Cooperació i a la Fundació Deixalles.

Nacionalistes i independents recorden que PP i PSOE pactaren a  principi de legislatura les dedicacions i les retribucions dels
regidors  i dels grups municipals sense comptar amb el parer dels grups  minoritaris. Així, a la sessió extraordinària celebrada
en data 29 de  juny de 2007, el Ple de l’Ajuntament d’Inca aprovà una proposta de la  batlia per aprovar les dedicacions
exclusives i parcials i les seves  retribucions que en el seu punt cinquè deia: "Acordar que els grups  municipals, per cada tres
regidors de que disposin en el Consistori,  puguin designar un regidor que serà declarat pel ple en dedicació  parcial del 70%
de la jornada habitual dels funcionaris de la Corporació  i una retribució de dotze pagues anuals per import íntegre mensual
de  1.837,50 euros. Aquells grups municipals que no disposin de tres  regidors es podran agrupar per designar de mutu acord
el regidor que ha  de ser declarat en dedicació parcial. En conseqüència es podran declarar  en dedicació parcial dos regidors
del grup municipal PSIB-PSOE i un  regidor designat de comú acord entre els grups municipals Bloc per Inca  (ara PSM) i
Independents d’Inca".

Des de començament de legislatura, PSM i INDI determinaren de mutu  acord renunciar a aquesta dedicació parcial i
estalviar més de 12.000  euros anuals a l'Ajuntament d'Inca. Posteriorment, també de manera  conjunta, les dues formacions
decidiren que els diners estalviats  podrien destinar-se a entitats que actuen en favor de la cooperació, la  solidaritat i el
benestar social.
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El PSM d'Inca reclama la creació d'una plaça de tècnic de
patrimoni, que ja estaria dotada pressupostàriament
 

El PSM d'Inca ha presentat una al·legació al pressupost municipal  per tal de demanar que la plaça de tècnic d'arxiver ampliï
les seves  funcions i incorpori les de tècnic de patrimoni. En aquest sentit, els  nacionalistes recorden que aquesta operació no
suposaria cap despesa  extraordinària a les arques municipals donat que aquesta plaça ja està  dotada pressupostàriament, tot i
que encara no ha estat convocada.

Andreu Caballero, regidor del PSM a l'Ajuntament d'Inca, posa de  manifest que "el mes de març del 2010, el nostre grup
municipal va  presentar una moció per demanar a l'equip de govern municipal que  adoptàs mesures eficients per protegir i
posar en valor el patrimoni  històric d'Inca. La destrucció del talaiot de s’Avancar o el mal estat  de conservació en què es
troben alguns béns immobles d'interès  patrimonial, com ara les cases de Son Bordils, així com d'altres  esdeveniments de
caràcter positiu, com la tramitació de la revisió del  Catàleg de patrimoni, feia necessari emprendre accions en favor del 
patrimoni històric".

El regidor nacionalista recorda que "una de les mesures proposades  va ser la creació d'una plaça de tècnic de patrimoni que
tengués cura de  preservar i difondre el patrimoni històric del municipi. Perquè aquesta  iniciativa no suposàs una despesa
nova a l'Ajuntament d'Inca, oferírem  la possibilitat d'ampliar una plaça ja existent, la de tècnic arxiver,  que ja estava dotada
pressupostàriament; aquesta és una opció que es  dóna a altres municipis. El compromís de l'equip de govern va ser  estudiar
aquesta proposta abans de finalitzar l'any 2010". En aquest  sentit, el regidor nacionalista explica que "han transcorregut més
de 9  mesos i l'equip de govern de l'Ajuntament d'Inca no ens ha donat cap  resposta, per això hem aprofitat l'avinentesa de la
tramitació dels nous  pressuposts municipals i del catàleg de plantilla per presentar una  al·legació on demanam incorporar les
funcions de tècnic de patrimoni a  les de tècnic d'arxius".

Finalment, Andreu Caballero manifesta que “el patrimoni arqueològic  és una riquesa cultural fràgil i no renovable que
necessita d'unes  polítiques de protecció i de conservació per tal d'evitar qualsevol  destrucció, degradació o alteració per
modificació de qualsevol monument  o conjunt arqueològic, així com del seu entorn. Els poders públics han  de garantir la
conservació i la promoció de l'enriquiment del patrimoni  històric perquè puguin ser gaudits per la ciutadania i perquè puguin
ser  transmesos en les millors condicions a les generacions futures”.
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El Punt d’Informació Ambiental rep prop de 17.000 consultes
l’any
 

El director general de Canvi Climàtic i Educació Ambiental de la Conselleria de Medi Ambient i Mobilitat, David Abril,
acompanyat pel cap del Servei de Qualitat Ambiental, Guillermo Chacártegui, i la responsable del Punt d’Informació
Ambiental (PIA), Catalina Bordoy, explicà el passat 24 de gener el balanç del Punt d’Informació Ambiental (PIA)
corresponent a l’any 2010.

Els resultats mostren com aquesta àrea de la Conselleria de Medi Ambient i Mobilitat va atendre durant l’any 2010 gairebé
17.000 consultes ambientals presentades pels ciutadans de les Illes Balears i també des de l’exterior. Aquesta dada representa
un increment del 12,5 per cent respecte de l’any anterior, amb 15.065 consultes. D’aquesta manera, es reforça l’evolució
creixent de les consultes canalitzades a través del PIA i es consolida aquest servei com a punt de referència en la informació
ambiental de les Illes Balears a través de les vies web, telefònica o presencial.

El PIA neix, el juliol de 2003, com a resposta a les necessitats d’informació ambiental detectades en la població, resident i
turista, de les Illes Balears. A dia d’avui, totes les comunitats autònomes disposen d’un servei d’informació ambiental que
assegura el compliment de les Directives europees al respecte.

Entre els principals objectius del servei, cal destacar:

• Afavorir l’accés a la informació ambiental de la societat de les Illes Balears a través del desenvolupament de serveis
d’informació ambiental adaptats a les necessitats dels usuaris potencials i l’àmplia difusió dels mateixos.

• Convertir-se en el nexe de connexió entre la Conselleria de Medi Ambient i Mobilitat i la societat balear, promovent la
comunicació i la participació pública.
• Afavorir el compliment de la normativa existent en matèria d’informació ambiental.

Les preguntes més freqüents presentades al PIA fan referència a l’ús de refugis i àrees recreatives, si bé el ventall de
temàtiques és molt ample: autorització de cremes, residus, publicacions de la Conselleria, contactes, tramitacions i
procediments administratius, etc.
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Els nacionalistes de Pollença publiquen una nova edició de El
Castell
 

  

En els següents enllaços podeu estar al corrent de tota l'actualitat de Pollença i la feina feta per l'agrupació municipal del
PSM-EN.

A la pàgina web podeu consultar l'activitat setmanal de l'agrupació, i a través de l'enllaç següent, trobareu una nova edició del
full informatiu de l'agrupació El Castell on hi s'hi inclou un repàs de totes les mocios que ha presentat el PSM a l'Ajuntament
de Pollença durant aquest 2010.
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El PSM-EN participa a les festes de Sant Antoni a Gràcia
 

Representants del PSM-EN han acudit avui a Barcelona per compartir amb els mallorquins residents a la capital catalana les
festes de Sant Antoni al barri de Gràcia.

El secretari general del PSM-EN i candidat de la coalició PSM-INICIATIVAVERDS, Biel Barceló, hi participa junt amb el
candidat al Consell de Mallorca, Joan Font, i la candidata nacionalista a la batlia de Sa Pobla, Margalida Vidal. Després de
la recepeció d'autoritats a l'Ajuntament de  Gràcia, els presents participaran en l'encesa dels fogueros de Sant  Antoni.

A continuació us remetem una imatge del primer acte de la jornada on Toni Torrens, organitzador i ànim mater d’aquestes
festes, rep als membres del PSM a la  Casa de la Vila de Gràcia.
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'El centralisme com a coartada'
 

Troba el PSOE que gastam massa en educació, en sanitat i en serveis socials? Troba el PP que s´ha de desmantellar l´Estat
del benestar i anar al campi qui pugui? Que ho diguin. Que ho diguin obertament, però sense subterfugis. Perquè, convé
tenir-ho ben present: anar contra la despesa autonòmica és anar contra l´Estat del benestar, no debades el 80% del que gasta el
Govern és en educació, sanitat i serveis socials.

Però els missatges, que aprofiten el neguit introduït per la greu situació econòmica i social, eviten deliberadament la
conclusió indefugible i emmascaren les motivacions reals, purament ideològiques (l´antiautonomisme propi del nacionalisme
espanyol), que l´entorn mediàtic de la dreta fustiga un dia sí i l´altre també. La idea és aconseguir l´adhesió popular per
estrènyer els perns a les pèrfides comunitats autònomes, però amagant (negant si cal) les retallades de serveis que
comportaria aquesta política antisocial.

D´altra banda, el dèficit públic de l´Estat espanyol té un clar responsable: és l´Administració central de l´Estat qui n´acumula
un 80% (2009). Comunitats autònomes i ajuntaments es reparteixen l´altre 20%. I certament el dèficit és un problema. El
dèficit, no la despesa. No oblidem que l´Estat del benestar a Espanya té dèficits greus i manté una diferència notable amb la
mitjana de la Unió Europea, no en parlem respecte dels països més avançats. Però és que, a les Illes Balears, el retret d´un
excés de despesa autonòmica esdevé insultant: les Illes Balears són la comunitat de l´Estat amb menor despesa sanitària per
habitant, com està en la coa de les ràtios de despesa educativa (tot i la riquesa que genera el país).

És innegable que els ciutadans de les Illes Balears mereixen més despesa en sanitat, sobretot si tenim en compte que la
riquesa del país ho permet. Aleshores, per què no se´ns ofereix un finançament sanitari més digne? No és perquè els ´polítics´
siguin malvats. La clau de la resposta és la distribució dels ingressos. D´una banda, sanitat i educació sumen les dues terceres
parts del pressupost balear: si la despesa sanitària assolís el 9% del PIB i l´educativa el 6, com als països de referència,
absorbirien tots els ingressos autonòmics. No hi hauria ni un cèntim per turisme o per promoció econòmica, ni per cultura i
esport, ni per treball...

D´altra banda, el finançament autonòmic és determinant: una part molt important dels nostres ingressos se´n van a les arques
estatals i no tornen. Seguint amb l´exemple, la realitat és que, essent els que menys gastam per habitant en sanitat, hem de

page 22 / 25



NÃºmero 40: Disabte, 29 de Gener de 2011

donar 200 milions d´euros anuals de solidaritat... als que gasten més que nosaltres! Kafkià.

A més, cal tenir present que l´Estat té la paella pel mànec a l´hora de decidir el total de recursos públics que gestionarà el
sistema: la política fiscal, el deute públic, la recaptació (i el frau tolerat), etc. Aznar va aprofitar el bon moment econòmic que
es va viure durant el seu mandat per congelar la despesa autonòmica, i es va dedicar en cos i ànima a l´equilibri pressupostari
i eixugar dèficit (mentre s´incrementava la diferència entre la despesa social europea i l´espanyola). Els ingressos derivats del
boom constructor i immobiliari en pal·liaren els efectes. En paral·lel, tant les autonomies com els ajuntaments han fet un gran
esforç: tant, que ara tenen serioses dificultats de viabilitat financera. Mai no hi havia hagut un esforç comparable per l´estat
del benestar. Des del punt de vista de la cobertura social , i malgrat les greus mancances, l´autonomia ha estat molt profitosa
per als ciutadans de les Illes Balears. Les amenaces del PP (i el PSOE) a l´autogovern són amenaces directes a aquest nivell
de benestar.

Tanmateix, hem de convenir que la dreta té en el seu programa eliminar despesa (per tant, serveis públics) i no té un
compromís en la redistribució de riquesa i la universalització de serveis i drets, mentre l´esquerra se suposa que sí que té
aquest compromís. No estranya que la dreta carregui contra l´Estat de les autonomies i contra l´Estat del benestar. El que
estranya és que el PSOE hi vagi darrere, com hi ha anat darrere mantenint (amb algun retoc cosmètic) el finançament
autonòmic que va imposar el PP d´Aznar.
El centralisme espanyol actua de coartada per fer polítiques de dretes.
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'Defensors del benestar i l’autogovern: culpables'
 

El PP aprofita la crisi per escometre contra l’autogovern,  el PSOE s’hi apunta per espolsar-se pressió (el fum del tabac ja
escampa). Ara resulta que el dèficit públic és culpa de les autonomies. Si cal eliminar autonomies perquè generen el 15% del
dèficit, què feim amb l’Estat  que en genera el 80?

El President del Banc d’Espanya, ell sempre conciliador, diu que no se n’ha temut que les Comunitats hagin retallat despesa.
Potser ell no se n’ha temut, però molts de ciutadans sí. El peculiar President de Cantàbria li dóna la raó i afegeix, sentenciós,
que n’hi ha que han fet llarg; ell no, Cantàbria té l’endeutament al 6% del seu PIB,  però n’hi ha que s’acosten al 20, diu.
Primer t’empastifen la cara, i llavor encara has de sofrir que et diguin brut. No coneix el Sr. Revilla com ens ha castigat als
illencs el sistema de finançament? No sap que la nostra sabata no ha rebut el suport, els centenars de milions anuals, de la
mineria càntabroastur, ni el doll d’ajuda europea del sud?

És cert, les Illes Balears deuen el 15% del seu PIB, i això és molt. És cert, el dèficit ens fa vulnerables i cal reduir-lo. També
és cert que una part de la despesa, de manera destacable amb el govern Matas, és qüestionable, fins i tot emergeixen, de les
clavegueres, mostres deplorables. Tanmateix, el gruix de l’endeutament respon al compromís de tots els governs (de tots,
també els del PP) d’oferir uns serveis dignes; un repte especialment complicat en aquests anys de forta davallada
d’ingressos.

L’acusat es declara culpable. Al·lega estat de necessitat. I, ara, quina pena ens volen imposar? Reduir educació, sanitat i
serveis socials? Desmantellar l’Estat del benestar? Limitar l’autogovern? Idò, no ens hi avenim.

Alemanya, que es recupera reivindicant l’esforç i el sacrifici, mantén una despesa pública molt superior a la nostra (en
relació al PIB) i una situació fiscal més progressiva. Els länder també s’han hagut d’arromangar, però ningú els qüestiona.
Això sí, allà cap land toleraria un espoli fiscal del 14% del PIB com patim els illencs.

Són moments difícils i calen mesures, però sobren receptes simples, ximples, populisme amb mala idea. Rajoy diu que,
canviant de President, reduirà a la meitat el nombre de desocupats. I per què no a una dècima part? O tot. L’excés de
promeses afebleix la confiança (Horaci).

Antoni Alorda, PSM-Entesa Nacionalista
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